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Geachte heer Van der Ploeg, 
 
Op 27 mei 2019 heeft u mij een brief gestuurd over uw initiatief Regionale 
Mienskipstroom Friese Wouden. Tevens heeft u een afschrift van deze brief aan de 
Tweede Kamer aangeboden. Deze zal op verzoek ook een afschrift van deze brief 
krijgen.   
 
Vanuit mijn ministerie is op diverse momenten contact geweest met uw initiatief 
en de diverse betrokken partners. Ik wil u complimenteren met de integrale 
aanpak en de breedheid van de aspecten die u bij de ontwikkeling meeneemt 
zoals efficiënte netinpassing, ontzorging van individuele aanvragers en lokaal 
draagvlak. Ik deel uw mening dat een collectieve aanpak zowel maatschappelijke 
als individuele voordelen kan hebben. 
 
U heeft in uw brief concreet de volgende vragen aan mij gesteld waar ik kort op in 
wil gaan: 
 
1. Ondersteunt u de werkwijze om de energietransitie te versnellen via een 
collectieve gebiedsgerichte aanpak? 
Als ook hierboven aangegeven zie ik het belang van een collectieve en 
gebiedsgerichte aanpak. Het is een mooie aanvulling op andere manieren om 
projecten te realiseren. 
 
2. Bent u bereid om de SDE++-systematiek zo verder te ontwikkelen dat het ook 
mogelijk wordt om een toegekende subsidie niet aan één adres maar aan een 
afgebakende regio te koppelen? Het is een optie om dit als pilot in een afgebakend 
gebied uit te testen. 
Voor het succes van de SDE++ is het van belang dat een zo groot mogelijk 
aandeel van de projecten tijdig gerealiseerd wordt. De ervaring leert dat projecten 
die concreet zijn uitgewerkt, een grotere kans hebben op realisatie. Voor het 
aanvragen van SDE+ is het daarom onder andere benodigd om een locatie voor 
het project te hebben gekozen, in bezit te zijn van eventueel benodigde 
vergunningen en een haalbaarheidsstudie te hebben uitgevoerd. Indien de een 
subsidieaanvraag niet langer aan een adres maar aan een regio zou worden 
gekoppeld zijn dit soort indieningseisen niet langer mogelijk. Dit leidt er naar alle 
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worden gereserveerd voor projecten die uiteindelijk niet doorgaan. Daarnaast kan 
het ook leiden tot handel in beschikkingen. Ik zie vanwege deze redenen geen 
mogelijkheden om een regeling als de SDE+ te koppelen aan een regio in plaats 
van een specifiek project.  Ik ben ook geen voorstander voor een pilot op dit 
gebied gelet op de kenmerken van techniekneutraliteit en een gelijk speelveld 
tussen aanvragers in de SDE++.  
 
3. Bent u bereid binnen de collectieve werkwijze regels zo aan te passen dat 
netbeheerders binnenkomende offerteaanvragen kunnen beoordelen op 
inpassingsmogelijkheden op het net? 
Ik sta positief tegenover een vroege betrokkenheid van de netbeheerder. Vandaar 
dat ik met ingang van de najaarsronde van de SDE+ 2019 een transportindicatie 
van de netbeheerder als indieningsvereiste heb opgenomen. Dit heeft als positief 
effect dat er sneller contact is tussen de initiatiefnemer en de netbeheerder zodat 
tijdig gezocht kan worden naar oplossingen om projecten te faciliteren.  
 
4. Wilt u meehelpen aan het ontwikkelen van experimenteerruimte zodat kan 
worden gezocht naar alternatieve opslag en/of alternatieve aanwending van de 
opgewekte energie? 
Met het besluit experimenten Elektriciteitswet 1998 en Gaswet dat voor advisering 
bij de Raad van State ligt, bied ik experimenteerruimte. Naast verenigingen en 
coöperaties krijgen ook netbeheerders onder dit besluit de mogelijkheid te 
experimenteren onder meer met hun tariefstructuren en tarieven. Opslag is al 
mogelijk binnen het huidige wettelijk kader en kan ingezet worden als instrument 
voor het aanbieden van flexibiliteit aan marktpartijen of aan de netbeheerder. Als 
u nog specifieke belemmeringen ervaart bij de vormgeving van uw project, staan 
mijn ambtenaren open voor een gesprek om te bezien welke mogelijkheden er 
zijn.   
 
Ik zie goede mogelijkheden om uw project binnen de kaders van de bestaande 
SDE+ uit te voeren. Het is immers mogelijk om in overleg met de netbeheerder 
en andere stakeholders aanvragen voor te bereiden, locaties te selecteren en deze 
groepsgewijs aan te vragen. Ik realiseer me dat zekerheid over subsidie het 
gemakkelijker maakt om voorinvesteringen te doen, maar dit geldt ook voor 
andere aanvragen binnen de SDE+ waarbij indieningseisen (zoals een vergunning) 
vaak nog verregaander zijn.  
 
Tenslotte wil ik nog benadrukken dat de SDE++ regeling in ontwikkeling is, 
waarbij we het elk jaar willen verbeteren. Zo is het denkbaar dat de uitkomsten 
van het proces van regionale energiestrategieën zullen leiden tot aanpassingen of 
aanvullend instrumentarium.  
 
Hoogachtend, 
 
 
 
Eric Wiebes 
Minister van Economische Zaken en Klimaat 


